
Evropané v sankčním běsnění si nechali
jenom jedno plynové potrubí z Ruska
- CZ24 News | 5. července 2022

EU: Ze čtyř plynovodů čerpajících ruský plyn do Evropy je v současnosti v provozu pouze
jeden.

Igor Juškov, přední analytik Národního fondu pro energetickou bezpečnost, to řekl ve vysílání
rozhlasové stanice Vesti FM, uvádí zpravodaj PolitNavigator.

„V červnu ze čtyř plynovodů z Ruska do Evropy normálně pracuje pouze jeden – „Turecký
proud“. „Jamal-Europe“ nepracuje vůbec, protože Polsko odebralo Gazpromu jeho podíl v provozní
společnosti a Rusko zavedlo sankce. Ukrajina odmítá přijímat plyn přes stanici Sochranovka, takže
objemy čerpání jsou tam omezené: místo předchozích 100 milionů metrů krychlových za den se
čerpá 40-45.

A z „Nord Stream“ byla turbína Siemens poslána do Kanady na opravu, ale nepočítali s tím, že
Kanada turbínu kvůli sankcím nepředává zpátky. A už nadešel čas na opravu druhé turbíny. Pokud se
nic neudělá, „Nord Stream“ se zastaví a vyvstane otázka, jak dodávat ruský plyn do Evropy. 

Věříme, že míč je na straně Evropanů: vyjednávat s Kanaďany a Ukrajinci. Ať Kanaďané udělají ve
svých sankcích výjimku. Američané to dělají každý týden,“ řekl Juškov.

Podle jeho slov je nyní kvůli zvláštnostem smluvního vzorce, vázaného na naléhání Evropanů na
spotové ceny, ruský plyn přepravovaný plynovodem dražší než LNG. Brzy se ale situace změní a
poptávka prudce poroste.

„Jak vidíme na příkladu ropného průmyslu, když je ruská ropa levná, Evropané ji
chytnou, nalijí do každé konvice a zapomínají na to, že je „toxická“. Totéž se stane s
plynem. Jakmile bude levnější než LNG, vzroste přání po jeho koupi,“ řekl Juškov.
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